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Powiat tomaszowski (woj. lubelskie) zajął pierwsze miejsce w organizowanym przez Związek Powiatów

Polskich Rankingu Gmin i Powiatów 2015 w kategorii powiat do 120 tys. mieszkańców, uzyskując

honorowy tytuł Dobry Polski Samorząd 2015. Dziennik Warto Wiedzieć rozmawia z Janem

Kowalczykiem, starostą tomaszowskim.

Dziennik Warto Wiedzieć: Zwycięstwo w rankingu to…

Jan Kowalczyk: To dla nas przede wszystkim promocja powiatu. Często słyszę, o naszym powiecie, że

to właśnie „ten zwycięski”. Braliśmy już wielokrotnie udział w rankingu. Teraz drugi raz z rzędu

zdobyliśmy pierwsze miejsce. Wcześniej przez dwa lata drugie. Było i czwarte i dziesiąte. Zwycięstwo to

także inspiracja dla innych powiatów Jak widzę starostwie, z którymi spotykam się na Konwencie

Powiatów Województwa Lubelskiego czerpią z nas przykład i też już biorą udział w rankingu. A punkty

przyznawane są już za sam fakt przynależności do ZPP. To duża zachęta.

DWW: Jakie wyjątkowe działania prowadzi powiat?

JK: Tu nie ma żadnych wyjątkowości. To zwykła działalności, która się wpisuje w punktację, w

płaszczyzny, które są oceniane w rankingu. W szczególności są to działania proinwestycyjne i

prorozwojowe. One stanowią niemałą pozycję. Nasza działalność inwestycyjna przejawia się w zbieraniu

środków, dobrym pisaniu wniosków. Nawet wówczas, gdy środki unijne były tak bardzo dostępne.

Korzystaliśmy ze środków do pup, pcpr. Ze środków programu rządowego na przebudowę dróg

lokalnych. Złożyliśmy już wniosek na najnowszą edycję i uzyskaliśmy maksymalne dofinansowanie z

programu rządowego w wysokości 3 mln zł na drogi na 2016 r. To nasze mocne pozycje, które

zapunktowały.

DWW: Powiat ma też dobre rozwiązania poprawiające jakość obsługi mieszkańca.

JK: Tak, one u nas funkcjonują. Ja natomiast określam to jako coś normalnego, coś z czym chcemy

wyjść do naszych mieszkańców, aby podnieść jakość ich życia. Stawiamy na jakość ich życia nie tylko na

gruncie krajowym, jak i międzynarodowym.

Mogę się cieszyć, że jest to docenione. Stawiamy też na promocję rozwiązań z zakresu ochrony zdrowia i

pomocy społecznej. I przy okazji okazało się, że zostało to wysoko punktowane. Szczerze mówiąc robiąc

coś, co było dla nas naturalne, skorzystaliśmy na punktach.

Powiat tomaszowski charakteryzuje jeszcze to, że po partnersku podchodzi do wielu rozwiązań. Mam tu

na myśli na przykład współpracę z gminami. Nie jest to mały powiat, bo liczy 13 jednostek samorządu

terytorialnego. To pokazuje, że budowa dróg przebiega w sposób partnerski. A to też punktuje.

DWW: Powiat ma osiągnięcia w dziedzinie odnawialnych źródeł energii.

JK: Tak, dużym wydarzeniem w ubiegłym roku było dla nas to, co wówczas nie było aż tak punktowane,

ale było dla nas bardzo ważne. Zainstalowaliśmy 42 turbiny wiatrowe o mocy 75 MW. One dostarczają

niesamowitą moc, której wystarcza praktycznie na dwa powiaty. Mamy to szczęście, że takie turbiny

zostały u nas zainstalowane.

DWW: Bardzo dziękuję za rozmowę. Oczywiście gratuluję wygranej i życzę dalszych sukcesów.

JK: Dziękuję.
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